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Tisztelt Elnök Úr!

Írásbeli kérdé s

Kövér László úrnak
az Országgyűlés elnöke

Helyben

Az Országgyűlésrő l szóló 2012. évi XXXVI. tőrvény 42 . § (8) bekezdése és a Házszabály 91 .
§ (1) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtaniOrbán Viktor
Miniszterelnök Úrhoz
„Lesz-e elég nevelőszűlő 2014. január 1-tő1 és a jövő évi változások valóban a gyermekek

érdekeit szolgálják-e, illetve mikor kezdi meg a kabinet az alapellátás meger ősítését?”
címmel .

Tisztelt Miniszter Úr !

A gyermekvédelmi törvény korábbi módosításának értelmében 2014 . január 1-től meg kell
kezdeni a nevelőszűlői rendszer átalakítását, és ezzel megfelelni az intézménytelenítéssel
(kitagolással) összefüggő nemzetközi kőtelezettségeknek.

A változtatások szerint 2013 . december 31 . után a gyennekvédelmi ellátórendszerbe bekerülő,
12 évesnél fiatalabb gyermekeket már nem lehet intézményes keretek között elhelyezni . A
már a rendszerben lévő, 3 év alatti kisgyermekeket 2014. december 31-ig, a 3-6 éveseket
2015. december 31-ig, a 6-12 éveseket pedig 2016 . december 31-ig kell kivezetni a
rendszerből. Csakhogy nincs elegendő számú nevelőszűlő Magyarországon. Kérdéses tehát,
hogy a kitűzött célok megvalósíthatóak lesznek-e . Az intézménytelenítéssel egyűtt járó
költségvetési hatások ráadásul egyelőre nem láthatóak, és az is kérdéses, hogy az állam i
átvétel- megoldja-e a hátrányos helyzetű térségek fokozott ellátási szükségleteit . Az
ambiciózus változások bevezetését ugyanis az EMMI részér ő l nem előzték meg korábban sem
hatásvizsgálatok, sem felmérések, sem pedig stratégiai koncepció k

A kitagolási kötelezettség totális félreértését jelzi ráadásul, hogy a kormányzat milyen módon
és milyen űzenetekkel kezdett bele a nevelőszűlőség „népszerűsítésébe. Egyrészt a
keresztény-konzervatív értékrenddel ellentétes, hogy a nevel őszülőséget azzal reklámozza a
kabinet, hogy akár biztos megélhetést is jelenthet a nevel őszűlő számára, ahelyett, hogy a
gyermekek érdekeire helyeznék a hangsúlyt. Másrészt a kitagolás fő célja, hogy a gyermek
családban nevelkedhessen és amennyiben van lehet őség rá, akkor a saját családjában.
Azonban 2010 óta soha nem látott méreteket öltött szegénység miatt, sokszor azért emelnek ki
egy gyermeket a családjából, mert a család súlyos anyagi problémákkal küzd . A szakellátás
(köztűk a nevelőszűlőség) viszont drágább, mintha az alapellátás — természetesen más
ágazatok intézményeivel együttműködve — próbálna megsegítséget nyújtani ezeknek a
családoknak. A szakellátásba való bekerűlés egy főre vetített költsége már napjainkban is kb .



3 millió Ft., míg az alapellátás fenntartása, a tisztességes szolgáltatások nyújtása ennek
töredékéből is megoldható. Igaz sajnos lassan ott tartunk, hogy nem lesz értelme alapellátásról
beszélni, ugyanis az 2010 óta romokban van, gyakorlatilag m űködésképtelen, a
gyermekvédelmi jelzőrendszer pedig súlyos hiányosságokkal küzd . Vagyis a kormány tervei
eleve kudarcra vannak ítélve, ugyanis a kitagolás első lépése az alapellátás megerősítése kéne,
hogy legyen.

E problémák miatt kérdezem Tisztelt Miniszter Úrtól, hogy :

- Lesz-e elég nevelőszülő 2014. január 1-től?
A jövő évi változások valóban a gyermekek érdekeit szolgálják-e ?

- Hajlandó-e és ha igen mikor kezd bele a kabinet az alapellátás megerősítésébe?

Tisztelettel várom válaszát !

Budapest, 2013 október 11 .

Szabó Tímea
független országgy űlési képviselő
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